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 تشویق به عدم نیاز ثبت سند 
خودرو نوعی قانون گریزی
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رئیس کانون سردفتران و دفتریاران استان اصفهان 
با بیان اینکه هزینه ثبت سند خودرو گزاف است و 
باید کاهش یابد تا مردم هم به ثبت ســند رسمی 
تشویق شوند، گفت: تشــویق پلیس به عدم نیاز 
به ثبت سند خودرو در دفاتر اسناد رسمی، نوعی 

قانون گریزی است.
امیرمســعود مرادی باغبادرانی، در نشســت با 
خبرنگاران، با گرامیداشت ششم دی ماه، روز دفاتر 
اسناد رســمی، اظهار کرد: خیلی پیش تر از اینکه 
قانون گذار به فکر سپردن امور به بخش خصوصی 
باشد، دفاتر اسناد رســمی بیش از صد سال است 
فعالیت دارند و به عنوان نهــادی که وظیفه انجام 
امور حاکمیتی به آن ها محول شده، به وظیفه خود 
عمل کرده اند. وی افزود: دفاتر اسناد رسمی طی 
این سال ها یکی از بهترین، پرکارترین و سالم ترین 
نهادهای کشور بوده اند که هیچ بار مالی برای دولت 
نداشته اند و به صورت خودگردان اداره می شوند. 
رئیس کانون سردفتران و دفتریاران استان اصفهان 
با بیان اینکه در کنار تنظیم و ثبت اسناد مراجعان، 
وظایفی در طول زمان به عهده دفاتر اسناد رسمی 
گذاشته شــده، گفت: دفاتر اسناد رسمی وظیفه 
وصول حقوق دولتی را نیز بر عهــده دارند. عامه 
مردم تصور می کنند این وجوه به دفاتر پرداخت 
می شود، درصورتی که عمدتاً وجوه دولتی است 
و به حساب خزانه واریز می شود. وی با بیان اینکه 
قانونی داریم که براساس آن ۷۰ سال است دفاتر 
اسناد رسمی وظیفه تنظیم سند خودرو را به عهده 
داشتند تا زمانی که شیوه ثبت پلاک خودرو تغییر 
کرد، افزود: ثبت سند خودرو در دفاتر اسناد رسمی 
از قبل انجام می شد، اما انجام نشدن آن نیاز به دلیل 
دارد. پلیس راهنمایــی و رانندگی می گوید برگ 
سبز خودرو کفایت می کند، اما قانون می گوید سند 
رسمی، سندی اســت که نزد مأموران رسمی در 
حدود صلاحیت و مطابق قوانین و مقررات تنظیم 
شود. به گفته وی، این وجوه قانونی است و دفاتر 
اسناد رسمی موظف به وصول آن هستند، درحالی 
که تشویق مردم به عدم ثبت سند خودرو در واقع 
ترغیب به عدم پرداخت این هزینه ها است، اگرچه 
ما هم معتقدیم این هزینه باید کم شود و تجربه هم 
نشان داده درآمد بیشتر در ارزان فروشی است، نه 

در گران فروشی.
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چگونهبدنمانرابرایبارداری 
آمادهکنیم؟

بدان و بعد مادر شو!
پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

در هنگام بارداری بدن برای ۹ ماه وظیفه بسیار 
مهمی را به عهده دارد. بنابرایــن اگر به باردار 
شــدن فکر می کنید، بهتر اســت با چند گام 
ســاده بدن تان را برای پروراندن نوزادی سالم 
آماده کنید. این مراحل اصلًا پیچیده نیستند و 
بدون نگرانی می توانید به آن ها عمل کنید. برای 
آشنایی با این مراحل، در ادامه همراه ما باشید.

به وزن سالم برســید: باردار شدن با وجود 
اضافه یا کمبود وزن، ممکن اســت دشــوارتر 
باشد. وزن شما بر تخمک گذاری ماهانه و اینکه 
تخم دان ها هر ماه تخمک را رها کنند یا نه، تأثیر 

می گذارد.
ویتامین مصرف کنید: دریافت ویتامین های 
پیش از بــارداری اهمیت ویــژه ای دارد زیرا 
احتمالاً تا پیــش از به تأخیر افتــادن عادت 

ماهانه تان، متوجه نمی شوید که باردارید.
حواســتان به ترکیبات شیمیایی باشد: 
برخی مواد شیمیایی مانند آفت کش ها، حلال ها 
و کودها ممکن اســت باردار شدن را دشوارتر 

کنند یا روی نطفه تأثیر منفی بگذارند.
به پزشک مراجعه کنید: ماما یا پزشک زنان 
با بررسی می تواند با اطمینان به شما بگوید که 

در وضعیت خوبی برای باردار شدن قرار دارید.
مصرف دخانیات و مــواد مخدر را کنار 
بگذارید: تنباکو و مواد مخدر ممکن اســت 
باعث نقص های مادرزادی و دیگر مشــکلات 
جدی برای نوزاد شوند. بنابراین پیش از اقدام به 

بارداری، مصرف آنها را قطع کنید.
 www.webmd.com  :منبع

یافته ها

رئیسکمیتهسلامتالکترونیککمیسیونبهداشتمجلسبعدازبازدیدسرزدهازتعدادیازداروخانهها:

اجرای قانون نسخه الکترونیک دارای نواقص جدی است
نسل فردا / گروه پارلمانی 

news@ naslefarda.net 

رئیس کمیته سلامت الکترونیک کمیسیون بهداشت مجلس با 
اشاره به بازدید سرزده از تعدادی داروخانه و رصد و نظارت میدانی 
از نحوه اجرای نســخ الکترونیک، گفت: نواقص جدی در اجرای 
نسخه نویسی الکترونیک وجود دارد و باید به دولت فرصت داد تا 

بخش های ۵ گانه زیرساخت توسعه الکترونیک را یک به یک اجرا و 
تکمیل کند. فاطمه محمدبیگی رئیس کمیته سلامت الکترونیک 
کمیسیون بهداشت با اشاره به بازدید سرزده از تعدادی داروخانه و 
رصد و نظارت میدانی از نحوه اجرای نسخ الکترونیک از تاریخ اول 
دی ماه، گفت: با مراجعه کننــدگان و کادر حاضر در این مراکز به 
گفت وگو نشستیم تا مشکلات و معضلات این فرایند مورد بررسی 

کامل قرار گیرد.
محمدبیگی افــزود: علی رغــم پیگیری های به عمــل آمده در 
وزارت بهداشت و سایر سازمان های مســئول و همکار در اجرای 
طرح ســلامت الکترونیک به ویــژه در موضوعات نظــام ارجاع، 
استحقاق سنجی، ســامانه اصالت دارو و تجهیزات، ایجاد امضای 
الکترونیک برای ارائه دهندگان خدمات پزشکی شامل پزشکان، 
پیراپزشکان و داروسازان در دو سال گذشته و تلاش برای تقویت 
زیرساخت موجود، در حال حاضر شــاهد نواقص جدی در اجرای 
قانون نسخه الکترونیک به عنوان یکی از مراحل پرونده الکترونیک 

سلامت هســتیم. وی ادامه داد: در این خصوص گزارشات ناقصی 
مبنی بر تکمیل این فرایند به مسئولان و دولت داده شده که منجر 
به حذف تبصره های قانونی در لایحه بودجه ۱۴۰۱ در این حوزه 
شده است؛ بر اســاس جزء ۶ بند ک تبصره ۱۷ قانون بودجه سال 
۱۴۰۰ هرگونه خرید خدمات سلامت و پرداخت هزینه از ابتدای 
دی ماه سال ۱۴۰۰ توسط سازمان ها و مؤسسات بیمه گر مشمول 
جزء ۲ این بند، خارج از چرخه ذکر شده در جزءهای ۱ تا ۵ ممنوع 
اســت و در حکم تصرف غیرقانونی در وجوه و اموال دولتی است و 

مستوجب مجازات های مقرر در قوانین مربوطه است.

ادامه از صفحه یک...
اما باید شهروندان به رعایت پروتکل های 
بهداشتی بیشــتر بپردازند چرا که این 
سویه با سرعت باور نکردنی افراد را مبتلا 

می کند.
اتخاذ تصمیمات شدیدتر در 

صورت افزایش بروز بیماری
احمد وحیدی وزیر کشــور ضمن اعلام 
هشدار به شــهروندان در رابطه با رعایت 
پروتکل های بهداشــتی اذعان داشــت: 
محدودیت جدیدی پیش بینی نشده اما 
اگر این سویه امیکرون رشد زیادی پیدا 
کرد مجبوریم محدودیت های بیشتری 
داشته باشــیم، البته با توجه به سرعت 
انتشار این سویه محدویت هایی در سطح 
بین المللی و خارجــی پیش بینی و رفت 
و آمدها محدودتر و کنترل شــده است. 
وزیر کشــور خاطرنشــان کرد: رعایت 
پروتکل های بهداشــتی و زدن دوز سوم 
به شدت مورد تاکید اســت و امیدواریم 
با رعایت خوب شــهروندان و مردم عزیز 
نیاز بــه اعمال محدودیت هــای جدید 
نباشد اما در صورت رشد قابل توجه این 
ســویه مجبور به اعمال محدودیت های 
جدید هستیم. وی افزود: برخی اقدامات 
ســختگیرانه هم در رابطه بــا مراقبت 
هوشمند رعایت پروتکل های بهداشتی 
در سطح اجتماع داشــتیم که به مرحله 
اجرا رسیده است. اگر مشاهده کنیم که 

موارد بیماری در حال افزایش است، قطعاً 
تصمیمات شدیدتری اتخاذ می کنیم.

26 مــورد ابتلا به ســویه 
امیکرون در کشور

دکتر محمدمهدی گویــا، رئیس مرکز 
مدیریــت بیماری هــای واگیــر وزارت 
بهداشــت نیز با تاکید بر اینکه ســویه 
امیکــرون در دنیــا به ســرعت زیادی 
گسترش می یابد و بسیاری از کشورهای 
دنیا موارد ابتلا به این ســویه را گزارش 
کردند، اذعان داشــت: در کشور ما هم 
تا روز گذشــته ۲۶ مورد ابتلا به ســویه 
امیکرون در کشور شناســایی کردیم و 
۱۲ مورد مشکوک هم در دست بررسی 

هستند که بلافاصله پس از تعیین تکلیف، 
اعلام می شود.

واکسن نزده ها در معرض خطر 
ابتلا به امیکرون

گویا ادامه داد: در مورد کسانی که واکسن 
نزدند یکــی از مهم تریــن کارهایی که 
می توانیم انجام دهیم این اســت که از 
طریق رسانه اطلاع رسانی کنیم. کسانی 
که به طور کامل واکســن تزریق نکردند 
در معرض ابتلا به این بیماری هســتند. 
یک مبتلا به سویه امیکرون در تهران سه 
نفر از اعضای خانواده خود را مبتلا کرده 
است و این نشان می دهد بیماری سرعت 
انتقال خیلی زیادی دارد و مهم ترین راه 

پیشگیری از انتقال امیکرون تزریق کامل 
واکسن است و باید نوبت سوم واکسن را 
تزریق و پروتکل های بهداشتی را رعایت 
کنند. واکسن و رعایت پروتکل یک پیوند 
ناگسســتنی دارند و جدا از هم نیستند. 
لازم است کســی که حتی ســه نوبت 
واکسن زده است باز هم نکات بهداشتی 
را رعایت کند، بدون این موضوع احتمال 

ابتلا افزایش می یابد.
فعلًا قضاوت درباره ســویه 

جدید زود است
وی درباره بروز ســویه دل میکرون نیز 
افزود: آنچه تاکنون مطرح شده این است 
که مواردی مشاهده شــده است که هم 

موتاسیون های مشــکوک به امیکرون 
داشته است و هم موتاسیون های مربوط 
به دلتا را؛ به همین دلیــل فعلًا قضاوت 
درباره سویه جدید زود است و دانشمندان 
درحال تحقیقات هستند و باید صبر کنیم 
تا در روزهای آتی با قطعیت بیشتری در 
این باره صحبت کنیم. گویا ادامه داد: ما 
در کشور امکان اینکه ترکیب دو سویه دلتا 
و امیکرون را شناسایی کنیم، داریم؛ ولی 
شاید در آینده بتوان با قاطعیت بیشتری 

در مورد این موضوع صحبت کرد.
نباید با موج سنگین روبه رو 

شویم
گویا با تاکید بر لزوم رعایت پروتکل های 
بهداشــتی، اظهار کــرد: رعایــت این 
پروتکل ها هم به صــورت فردی و هم به 
صورت جمعی اهمیت زیادی دارد. اکنون 
دو خوشــه از این بیماران را در تهران و 
خراســان داریم که داخل خانواده مبتلا 
شــدند و این نشــان می دهد وقتی یک 
نفر در خانواده مبتلا می شود، بلافاصله 
دیگر اعضا هم مبتلا خواهند شد و تقاضا 
داریم که در خانه و جامعــه و محل کار 
پروتکل های بهداشــتی را رعایت کنند. 
نباید اجازه دهیم وضعیــت به گونه ای 
شود که باز هم با موج ســنگین روبه رو 
شویم؛ زیرا موج ها بســیاری از خدمات 
 بهداشــتی درمانی را تحــت تأثیر خود

 قرار می دهد.


